
 BRM.0012.7.10.2019 

 

Protokół nr 11/2019 

posiedzenia Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej Rady Miejskiej 

Inowrocławia, odbytego w dniu 20 listopada 2019 r.  w Urzędzie Miasta 

Inowrocławia, ul. Prezydenta Franklina Roosevelta 36. 

 

Czas  trwania posiedzenia 10.00 – 10.30. 

 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

1. Żukowska Maria   – Zastępca Przewodniczącej Komisji. 

2. Olszewski Grzegorz – Członek Komisji 

 

W posiedzeniu nie uczestniczyła radna Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji oraz 

radna Magdalena Łośko - wygaśnięcie mandatu. 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia. 

2. Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia. 

3. Joanna Harenda – Kierownik Domu Dziennego Pobytu” Życzliwa Przystań” 

w Inowrocławiu. 

 

Listy obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1 i 2  

do protokółu. 

 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 
 

Posiedzenie Komisji otworzyła Pani Maria Żukowska – Zastępca Przewodniczącej 

Komisji, która  zgodnie z listą obecności stwierdziła, że w obradach Komisji  

uczestniczy 2 radnych, co wobec ustalonego składu Komisji wynoszącego 4 osoby, 

stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Ad 2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 
 

Maria Żukowska – Zastępca Przewodniczącej Komisji: 

Proponuję, aby w punkcie 6 – sprawy wymagające opinii Komisji, omówić po 

zaopiniowaniu projektu budżetu Miasta Inowrocławia na 2020 r. 

 

głosowanie:   za – 2, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 

 

Zmianę do porządku obrad przyjęto jednogłośnie i przystąpiono do jego realizacji. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokółu  nr 10/2019  posiedzenia Komisji. 

4. Opiniowanie projektu budżetu Miasta Inowrocławia na 2020 r. 

5. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

6. Ustalenie planu pracy komisji na I półrocze 2020 r. 

7. Sprawy bieżące. 
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Ad 3. Przyjęcie protokłu nr 10/2019 posiedzenia Komisji. 

  

Maria Żukowska – Zastępca Przewodniczącej Komisji: 

Kto jest za przyjęciem protokołu nr 10/2019 z posiedzenia Komisji? 

  

głosowanie:  za – 2, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 

 

Ad 4. Opiniowanie projektu budżetu Miasta Inowrocławia na 2020. 

 

Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta: 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 

Inowrocławia na rok 2020 oraz projekt uchwały Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2020-2033. 
Projekty uchwał stanowią załączniki do protokołu XIX sesji RMI z dnia 16 grudnia 

2019 r. 
  
Pytania i dyskusja. 
 

Grzegorz Olszewski  –  Członek Komisji: 

W poprzednich propozycjach budżetu deficyt wynosił 2,5 miliona złotych?  

 

Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta: 

Ale nie wiem o jakim budżecie Pan mówi? 
 

Grzegorz Olszewski  –  Członek Komisji: 

Bieżącym, otrzymanym przed 18 grudnia 2018 r. W tym roku deficyt planuje się na 

poziomie 10 milionów złotych. Wcześniej planowało się deficyt w granicach 2,5 

miliona złotych, a patrząc na realizacje bieżącego budżetu to deficyt sięga prawie 

16 milionów złotych.  
 

Maria Żukowska – Zastępca Przewodniczącej Komisji: 

A jakie jest pytanie? 
 

Grzegorz Olszewski  –  Członek Komisji: 

To zwiększenie deficytu Pani Skarbnik uzasadnia tym, że dużo wzrosną koszty prądu 

czy gazu. 

 

Maria Żukowska – Zastępca Przewodniczącej Komisji: 

Czyli pytań nie ma? 
 

Grzegorz Olszewski  –  Członek Komisji: 

Nie. 
 

Innych pytań nie było. 

  

Maria Żukowska – Zastępca Przewodniczącej Komisji: 

Przystępujemy do głosowania. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Inowrocławia na rok 2020? 
 

głosowanie:  za – 1, przeciw - 1, wstrzym. się – 0. 

 



 3 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. 

Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356, z późn. zm.), Komisja Zdrowia, 

Rodziny i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 25/2019 o pozytywnym 

zaopiniowaniu projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 

Inowrocławia na rok 2020. 
 

Zgodnie z § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej Inowrocławia 

z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia, Uchwały komisji 

podejmowane są zwykłą  większością głosów z uwzględnieniem ustalonego w ust. 1 kworum, 

w głosowaniu jawnym. W razie równości głosów rozstrzyga głos przewodniczącego komisji.  

 

Maria Żukowska – Zastępca Przewodniczącej Komisji: 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Inowrocławia na lata 2020-2033? 
 

głosowanie:  za – 1 , przeciw - 1, wstrzym. się – 0. 

 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. 

Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356, z późn. zm.), Komisja Zdrowia, 

Rodziny i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 26/2019 o pozytywnym 

zaopiniowaniu projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Inowrocławia na lata 2020-2033. 
 

Zgodnie z § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej Inowrocławia 

z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia, Uchwały komisji 

podejmowane są zwykłą  większością głosów z uwzględnieniem ustalonego w ust. 1 kworum, 

w głosowaniu jawnym. W razie równości głosów rozstrzyga głos przewodniczącego komisji.  

 

Grażyna Filipiak – Skarbnik Miasta: 

Deficyt na przyszły rok jest spowodowany wydatkami na inwestycje. Jeżeli na 

inwestycje zapisane jest 42 miliony złotych, to w tym 10 milionów pochodzi 

z  kredytu, który finansuje deficyt. Nie da się robić inwestycji w mieście bez kredytu. 

My nie jesteśmy bogatym Miastem, żebyśmy mieli odłożone pieniądze i aby one 

czekały na realizowanie tych zadań. Jeżeli jest możliwość uzyskania i taka jest 

przyjęta zasada w tym projekcie budżetu na przyszły rok, że będą realizowane zadania 

na przyszły rok, ale te zadania które maja dofinansowanie na poziomie 85%.   

 

Ryszard Brejza - Prezydent Miasta Inowrocławia: 

Z wyjątkiem najbogatszych miast w Polsce, to wszystkie Miasta i wszyscy 

przedsiębiorcy w sektorze prywatnym finansują swoje inwestycje z kredytów. To jest 

reguła obowiązująca, mająca zastosowanie we wszystkich samorządach i wszystkich 

inwestorów prywatnych. Oczywiście obowiązują zasady i reguły, do których my się 

stosujemy. Musimy być w stanie, w określonych okresie spłacić zobowiązanie i tak to 

czynimy. Z Panią Skarbik współpracuję już prawie 20 lat i nigdy od tej strony 

problemów nie mieliśmy. To co zaplanowaliśmy na określone lata, spłacaliśmy             

i wszystko jest w normie. Bez tego typu środków Miasto nie rozwijałoby się, nie 

mielibyśmy nic zmodernizowanego w Inowrocławiu.  
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Ad 5. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Przedstawił projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie określenia 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w Domu Dziennego Pobytu 

„Życzliwa Przystań” w Inowrocławiu. 
 

Projekt stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 

Pytania i dyskusja. 
 

Grzegorz Olszewski  –  Członek Komisji: 

Ile jest osób w domu dziennego pobytu? 

 

Joanna Harenda – Kierownik Domu Dziennego Pobytu” Życzliwa Przystań” 

w Inowrocławiu: 

64 osoby. 
 

Grzegorz Olszewski  –  Członek Komisji: 

Jeżeli będzie podwyżka to nie będzie takiej sytuacji, że niektóre osoby z takiego 

pobytu zrezygnują? 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Ale my obniżamy te koszty.  

 

Joanna Harenda – Kierownik Domu Dziennego Pobytu” Życzliwa Przystań” 

w Inowrocławiu: 

Ale nie teraz tylko od 1 stycznia. 
 

Innych pytań nie było. 
 

Maria Żukowska – Zastępca Przewodniczącej Komisji: 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały zmieniającym uchwałę 

w sprawie określenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

w Domu Dziennego Pobytu „Życzliwa Przystań” w Inowrocławiu. 
 

głosowanie:  za – 2, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 
 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. 

Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356, z późn. zm.), Komisja Zdrowia, 

Rodziny i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 27/2019 o pozytywnym 

zaopiniowaniu projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w Domu Dziennego Pobytu 

„Życzliwa Przystań” w Inowrocławiu. 
 

Grzegorz Gąsiorek –Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 
 

Przedstawił projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia wysokości 

opłat za pobyt dziecka w żłobku, dla którego organem prowadzącym jest Miasto 

Inowrocław, maksymalnej opłaty za wyżywienie dziecka w żłobku oraz 

częściowego zwolnienia od ponoszenia opłat. 

Projekt stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
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Pytania i dyskusja. 

 

Grzegorz Olszewski  –  Członek Komisji: 

Ile łącznie dzieci przebywa w tych żłobkach? 

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

100 dzieci. 

 

Ryszard Brejza – P rezydent Miasta Inowrocławia: 

Kiedy ta stawka ostatnio była wprowadzona? 

 

Maria Żukowska – Zastępca Przewodniczącej Komisji: 

W 2012 r.  

 

Ryszard Brejza – Prezydent Miasta Inowrocławia: 

Proszę Pana Naczelnika, aby na sesję przygotował informację o ile wzrosły 

wynagrodzenia i jakie są koszty utrzymania, ile %. Jakie przekazaliśmy środki i jaki 

był koszt utrzymania żłobków w Inowrocławiu w 2012 r., a ile będzie wynosiło 

w przyszłym roku. Przez osiem lat nie było podwyżki. 

 

Grzegorz Olszewski  –  Członek Komisji: 

Stawka stała w miejscu. 

 

Grzegorz Gąsiorek –Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Ostatnia zmiana to była związana z przejściem z opłaty stałej na stawkę godzinową      

i od tego czasu nie była zmieniana, mimo że koszty utrzymania wzrosły. 

 

Ryszard Brejza - Prezydent Miasta Inowrocławia: 

To proszę to wykazać. 

 

Grzegorz Olszewski  –  Członek Komisji: 

Ta wartość 249 zł. co rodzice płacili za dane dziecko, to stanowiło 7% kosztów 

poniesionych przez rodzica? Natomiast te 323 zł, czyli te 13% od kiedy będzie 

obowiązywać?  

 

Grzegorz Gąsiorek –Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Od przyszłego roku. Będzie to nieznaczna podwyżka. W uzasadnieniu uchwały jest 

napisane, że od 2012 r. podwyżki nie było.   

 

Ryszard Brejza - Prezydent Miasta Inowrocławia: 

Poproszę jeszcze o uzupełnienie  jaki % uzyskiwanych środków od rodziców zaczął 

obowiązywać, w tym pierwszym roku obowiązywania. 
 

Innych pytań nie było.  

 

Maria Żukowska – Zastępca Przewodniczącej Komisji: 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały?  
 

głosowanie:  za – 2, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 
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Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. 

Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356, z późn. zm.), Komisja Zdrowia, 

Rodziny i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 28/2019 o pozytywnym 

zaopiniowaniu projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za pobyt dziecka w żłobku, dla którego organem prowadzącym 

jest Miasto Inowrocław, maksymalnej opłaty za wyżywienie dziecka w żłobku 

oraz częściowego zwolnienia od ponoszenia opłat. 

 

Ad 6. Ustalenie Pracy Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej na 

I półrocze 2020 r. 

 

Członkowie Komisji ustalili plan pracy Komisji na I półrocze 2020 r. 

 

STYCZEŃ 

- Pomoc osobom bezdomnym na terenie Miasta Inowrocławia w okresie zimowym. 

LUTY 

- Ocena realizacji „Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii” w 2019 r.  

MARZEC 

- Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2019 r. oraz 

przedstawienie potrzeb związanych z realizacją zadań w 2019 r. 

KWIECIEŃ 

- Sprawozdanie z realizacji „Miejskiego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego na 

lata 2016-2021 dla Miasta Inowrocławia” za rok 2019. 

- Ocena zasobów pomocy społecznej za 2019 r. 

MAJ 

- Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Inowrocławia za 2019 r. 

- Sprawozdanie z realizacji w 2019 r. zadań określonych w Miejskiej Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych. 

- Ustalenie planu pracy Komisji na II półrocze 2020 r. 

CZERWIEC 

- Ocena funkcjonowania Domu Dziennego Pobytu „Życzliwa Przystań” za 2019 r. 

- Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań wymienionych w „Planie  działań 

w zakresie polityki zdrowotnej dla Miasta Inowrocławia na lata 2016-2021” za 2019 r. 

 

Innych propozycji nie było, w związku z powyższym przystąpiono do przegłosowania 

zaproponowanego planu pracy. 

 

Kto jest za przyjęciem przedstawionego planu pracy na I półrocze 2020 r.? 

 

głosowanie: za – 2, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 

 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia (Dz. 

Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356, z późn. zm.), Komisja Zdrowia, 

Rodziny i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 29/2019 o pozytywnym 

zaopiniowaniu planu pracy Komisji na I półrocze 2020 r. 
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Ad 7. Sprawy bieżące.  

 

Nie było. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca zamknęła posiedzenie 

Komisji. 

 

Zastępca Przewodniczącej Komisji 

 

Maria Żukowska 

 

 

Protokółowała 

Agnieszka Bardzińska 


